
 Matematický ústav v Opavě, Na Rybníčku 1, 746 01  Opava 
 

Zápis 
z 30. zasedání Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě 

dne 19. února 2014 
 

Přítomni: Bartušek, Černohorský, Engliš, Ger, Kowalski, Marvan, Müller, Sergyeyev, 
Smítal, Snoha, Štefánková. 
Omluven: Mikeš. 
 

1. Výroční zpráva o vědecké činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 
2013. 

 2. Výroční zpráva o pedagogické činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 
 2013. 

3. Prodloužení platnosti akreditace bakalářského studijního oboru Obecná 
matematika. 

 4. Prodloužení platnosti akreditace bakalářského studijního oboru Aplikovaná 
 matematika pro řešení krizových situací. 
 5. Stvrzení hlasování, které proběhlo per rollam ve dnech 7. – 11. 11. 2013. 
 6. Různé. 
 
Prof. Smítal  
Zahájil 30. zasedání Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě a konstatoval, že je 
přítomno 11 členů z 12 členů VR a Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě je 
usnášeníschopna. 
 
1. Výroční zpráva o vědecké činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 2013. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě.  
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s Výroční zprávou o vědecké 
činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 2013. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
2. Výroční zpráva o pedagogické činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 2013. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě.  
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: M. Bartušek, J. Smítal. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s Výroční zprávou 
o pedagogické činnosti Matematického ústavu v Opavě za rok 2013. 



 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
3. Žádost o prodloužení platnosti akreditace bakalářského studijního oboru Obecná 
matematika. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě. 
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: O. Kowalski, M. Štefánková. 
 
Návrh na usnesení: 
 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s podáním žádosti o prodloužení 
platnosti akreditace bakalářského studijního oboru Obecná matematika. Schvaluje 
předložený akreditační materiál. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0   zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
4. Žádost o prodloužení platnosti akreditace bakalářského studijního oboru 
Aplikovaná matematika pro řešení krizových situací. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě. 
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
V diskusi vystoupili: L. Snoha, O. Kowalski, J. Smítal, V. Müller. 
 
Návrh na usnesení: 
 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě souhlasí s podáním žádosti o prodloužení 
platnosti akreditace bakalářského studijního oboru Aplikovaná matematika pro řešení 
krizových situací. Schvaluje předložený akreditační materiál. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0   zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
 



5. Stvrzení hlasování, které proběhlo per rollam ve dnech 7. – 11. 11. 2013. 
 
 5 a. Aktualizace Dlouhodobého záměru Matematického ústavu v Opavě na rok 2014. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě. S materiálem vyslovili 
souhlas per rollam ve dnech 7.-11. 11. 2013. 
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě stvrzuje výsledky hlasování per rollam o 
materiálu “Aktualizace Dlouhodobého záměru Matematického ústavu v Opavě na rok 
2014”, které proběhlo ve dnech 7. – 11. 11. 2013. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
5 b. Akreditace doktorského studijního programu Matematika s obory Matematická 
analýza; Geometrie a globální analýza, v anglickém jazyce. 
Všichni členové VR materiál obdrželi v elektronické podobě. S materiálem vyslovili 
souhlas per rollam ve dnech 7.-11. 11. 2013. 
Zprávu uvedl prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě stvrzuje výsledky hlasování per rollam o 
materiálu  “Žádost o akreditaci doktorského studijního programu: Mathematics studijní 
obory: Mathematical Analysis; Geometry and Global Analysis”, které proběhlo ve 
dnech 7. – 11. 11. 2013. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
5 c.  Schválení náhradního člena Rady Interního grantového systému na SU v Opavě : 
Všichni členové VR návrh obdrželi v elektronické podobě. S návrhem vyslovili souhlas 
per rollam ve dnech 7.-11. 11. 2013. 
Návrh uvedl prof. Engliš. 
 
Návrh na usnesení: 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě stvrzuje výsledky hlasování per rollam,  
které proběhlo ve dnech 7. – 11. 11. 2013. 
VR schvaluje návrh jmenovat  doc. RNDr. Zdeňka Kočana, Ph.D. náhradním členem 
Rady IGS na SU v Opavě. 



 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
5 d. Personální změna v Oborové komisi doktorského studijního oboru Matematická 
analýza: 
Všichni členové VR obdrželi návrh na jmenování v elektronické podobě. S návrhem 
vyslovili souhlas per rollam ve dnech 7.-11. 11. 2013. 
Návrh uvedl prof. Smítal. 
 
Návrh na usnesení: 
 
Vědecká rada Matematického ústavu v Opavě stvrzuje výsledky hlasování per rollam  
které proběhlo ve dnech 7. – 11. 11. 2013. 
VR souhlasí s tím, aby se členem Oborové komise doktorského studia Matematické 
analýzy místo doc. RNDr. Bedřicha Půži, CSc. stal prof. RNDr. Šimon Hilscher, DSc. 
 
Hlasování: 
Přítomno: 11 členů 
 
pro: 11    proti: 0        zdržel se: 0 
 
Závěr: Vědecká rada MÚ návrh schválila. 
 
 
6 Různé.  
prof. Černohorský 
Uvedl situaci, která v současné době panuje v hodnocení vědy v ČR. Vyzval VR a celou 
akademickou obec Matematického ústavu, aby  podpořili vznik Národní rady pro vědu. 
Hovořil o možném vzniku nadace, která bude podporovat výzkum v ČR (Český 
vědecko-technologický institut). 
Informoval o programu březnového zasedání Akademického fóra. 
 
 
 
 
Zapsala: 
Jiřina Böhmová 
 
 


